
 1

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: Bánréve Község Képviselő-testületének és Sajópüspöki Község Képviselő-
testületének 2010. február 24-én 14 órai kezdettel megtartott  közös rendkívüli üléséről. 
 
Jelen vannak:  Bánréve Község Képviselő-testülete részéről: 

Hajdu Gábor József polgármester,  
   Révay István alpolgármester, 

Bán János, 
Elekes Péter,  
Kozma Lászlóné, 

   Naszádi Ferenc, 
Tóth Csabáné, 
Ujváry Ferenc, 
Vass András   képviselő. 
 

Távol maradt:  Virág Imréné   képviselő. 
 
Tanácskozási joggal: Tóthné Mustos Beatrix  jegyző. 
 
Jelen vannak: Sajópüspöki Község Képviselő-testülete részéről: 
   Varga Zoltánné polgármester 
   Varga Istvánné alpolgármester 
   Reményi Lajosné, 
   Tamás János   képviselő. 
 
Távol maradt:  Durkó Gáborné  
   Lászka László  képviselő. 
 
Tanácskozási joggal: Henyecz Sándorné körjegyző. 

 
 

Hajdu Gábor József polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a 
Képviselő-testület határozatképes, 9 képviselő jelen van. Jegyzőkönyv hitelesítőnek Révay 
István alpolgármester Urat és Bán János képviselő Urat javasolta. Javaslatot tett a tárgyalandó 
napirendi pontokra.  
Képviselő-testület 9 igen szavazattal elfogadta a jegyzőkönyv hitelesítőket, és az alábbi 
napirendet. 
 
Varga Zoltánné polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a képviselő-
testület határozatképes, mert 5 fő képviselő jelen van. Jegyzőkönyv hitelesítőnek Tamás János 
képviselő Urat és Reményi Lajosné képviselő Asszonyt javasolta. Javaslatot tett a tárgyalandó 
napirendi pontokra. 
Képviselő-testület 5 igen szavazattal elfogadta a jegyzőkönyv hitelesítőket és az alábbi 
napirendet. 
 
Napirend: 

1. A Napköziotthonos Óvoda gazdálkodásával kapcsolatos döntések 
       megtárgyalása 

  Előadó: Hajdu Gábor József polgármester 
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  2. Indítványok, javaslatok 
 
1. napirendi pont: A Napköziotthonos Óvoda gazdálkodásával kapcsolatos döntések 
megtárgyalása. 
 
Hajdu Gábor József: Kerestük együtt a lehetőséget a költségvetésben szereplő mínusz 
csökkentésére. Az írásos előterjesztés, melyet mindenki megkapott, a bánrévei képviselő-
testület számára is tartalmaz döntéshozatalt. Nem bírunk eltartani 4 óvodapedagógust, rossz a 
finanszírozás. Ha létszámot csökkentünk Bánrévén és Sajópüspökiben is, akkor is 6 fő marad 
a létszámkeret nálunk, és 2 fő Sajópüspökiben.  
 
Tóth Csabáné: Nem tudom pedagógus voltomat letenni. A falu érdekét kell nézni. Az oktatást 
soha nem lehet pénzkérdéssel nézni. Látom a számokat, tudom miből adódik. A törvényi 
előírásokat is figyelemmel kell kísérni, egy óvodában mennyi pedagógusnak kell lenni. 
Igyekszünk magunkat tartani a törvényhez. A kisgyermekek ragaszkodnak egy-egy általuk 
megszeretett személyhez. Az iskolában is előfordult már, hogy közcélú foglalkoztatottal 
töltöttek be álláshelyet, szeptembertől viszont már más személy volt helyette. Az oktatást nem 
lehet pénzügyileg nézni, nem tartom jónak az elbocsátást. Bízom benne, hogy lesz jobb 
finanszírozás, mint eddig volt. Egy év múlva, esetleg két év múlva kellene erre visszatérni. Az 
önkormányzati fenntartású intézmények esetében az önkormányzatoknak kell kigazdálkodni, 
hogy ne legyen esetleg létszámleépítés. Az utóbbi időben csak a közalkalmazottak viszik el a 
terheket, ők nem kapnak meg bizonyos dolgokat, amik járnának nekik. Nem biztos, hogy 
mindennek rajtuk kell csattanni. Mindenki gondolja meg ezt a döntést, mert a gyermekek 
érdekét is nézni kell.  
 
Kozma Lászlóné: A bánrévei óvoda több évtizedes múltra tekinthet vissza. Jól működő, 
színvonalas óvoda volt és most is az, jól összeszokott közösség is. Mindenki előtt ismert ez a 
tény. Az óvoda már nem csak gyermek megőrző, sokat jelent a gyermek számára az óvoda. 
„Ha rosszul épül az alap, összeomlik az épület.” Trauma a gyermeknek, hogy el kell hagyni a 
szülőt, nem lehet vele egész nap. Megszokja a pedagógust, és most a pedagógust is el kell 
veszítenie. Ne sérüljön a gyermek lelkileg. Megértem, hogy nehéz a helyzet, azonban a 
közcélú foglalkoztatott soha nem fogja azt nyújtani a gyereknek, amit egy kinevezett dolgozó. 
Az óvodában sem lesz már biztonságban a gyermek. Tisztában vagyok a gazdasági helyzettel, 
de a bánrévei testületnek fel kell vállalnia ebben az évben azt, hogy nem bocsát el dolgozót. 
Eddig is mindig volt hiány, de az önkormányzat mellé tette a finanszírozás mellé a saját részt. 
Ezt a helyzetet korábban látva nem szavaztam volna meg dolgokat, csak maradjon az óvodai 
létszám. Nem tudom felvállalni a létszámcsökkentést. Ez az első nagyon nehéz év, eddig 
mindig plusszal zárt a bánrévei önkormányzat. Szinten kellene tartani az oktatást-nevelést. 
Nem támogatom a létszámleépítést. 
 
Elekes Péter: Decemberben kétheti jutalmak lettek kiosztva, pedig már akkor is látni lehetett, 
hogy ez be fog következni. Ellene szavaztam több mindennek decemberben. 
 
Ujváry Ferenc: Visszamegyek egy kicsit az időben. 2010. február 28-ig Sajópüspöki válaszát 
vártuk arra vonatkozóan, mit lép a költségvetési hiányra. Sem a korábbi testületi ülésen, sem 
pénzügyi bizottsági ülésen nem volt róla szó, hogy Bánrévén is létszámot kellene csökkenteni. 
Sajópüspöki meghozta a döntését, mit szeretne a csökkentés érdekében tenni. Bánréve egy 
másik döntés. Szerencsétlen a közös testületi ülésen való összemosása a dolgoknak. Ha mi 
vállaljuk a hiány előteremtését, nem kellene létszámot csökkenteni. Úgy tudja, stagnál a 
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bánrévei gyermeklétszám. Az új óvoda építésével kapcsolatban is van kötelezettségünk. 
Furcsa lenne, ha nem lenne szakember az új óvodában. A település költségvetését is 
megnézték bizottsági ülésen. Kedvezőbb, mint a 2009. évi volt. Az óvoda költségvetését is 
megnéztük, a hiányok magasabban voltak. A bánrévei pedagógus létszám csökkentését ez 
sem indokolja. A két testület egymástól függetlenül is hozhatna döntést. Nem támogatom a 
létszámleépítést Bánréve viszonylatában. 
 
Varga Zoltánné: Úgy lettünk elindítva, hogy valamit tenni kell a létszámmal. Sok a kiadás. A 
pedagógia egy szakma, nem lehet forrást elvonni, mert a gyerek sérül. Nem szerencsés, ha 
ahhoz nyúlunk hozzá, aminek nem látjuk a végét. Sajópüspöki és Bánréve is meghozza a saját 
döntését. Ha Sajópüspöki bevállalta, hogy a hiányt hitelből fogja megoldani, akkor az hagy 
legyen a mi gondunk. A pedagógusokat szerintem sem kell kivonni a rendszerből. Hátrányos 
helyzetű sok gyermek nálunk is, olyan emberek kellenek melléjük, akiket ismernek, 
szeretnek. Döntésüket a bánrévei hivatal nyomására hozták meg, létszámot kell leépíteni. 
Pénzügyi bizottsági ülésen több alternatíva született. Kellünk-e egyáltalán Bánrévének? 
Egymásra vagyunk utalva, mert ha nem lesz társulás, Bánréve is rosszabbul fog járni. Talán 
kormányváltás is lesz. Amíg van lehetőség, addig működni fog, és nem támogatjuk 
Sajópüspöki esetében sem a létszámleépítést.  
 
Ujváry Ferenc: Pénzügyi bizottsági ülésen elhangzott, hogy a hiányokat valahogy pótolni kell. 
Nem kell létszámot leépíteni, Sajópüspöki kipótolja a hiányt, és rendben vagyunk. Ha nem 
pótolja, akkor létszámot kell csökkenteni. Nem szeretnénk a társulást felbontani. 
 
Varga Zoltánné: Elbeszélünk egymás mellett, mert nem ezt halljuk. Ismét elmondom, hogy 
nem támogatjuk a létszám leépítést.  
 
Henyecz Sándorné: Költségvetés tárgyalásakor itt volt mindenki, február 28-ig kellett döntést 
hoznunk. Erre született az előterjesztés, ami a testületek előtt van. Nem önszántunkból, hanem 
nyomás hatására tettük ezt. A pályázattal kapcsolatban elmondom, hogy ha létszámleépítés 
van, 5 évig nem lehet betölteni a megszüntetett álláshelyet. Ha változás lesz a normatívákkal 
kapcsolatban, akkor sem lehet majd betölteni. Arról volt szó, hogy Sajópüspöki gondolkozzon 
el, hogyan oldja meg a gondot. Viszont Bánréve is elgondolkozhatna. A mínuszok lefaragása 
hogyan történjen, és most hirtelen már nem is kell létszámleépítés.  
 
Varga Zoltánné: Nem gondolkodtunk létszám leépítésen, ebben az évben semmi esetre sem. 
Később, ha csökken a gyermeklétszám, akkor más választás nem hiszem, hogy lesz.  
 
Tóthné Mustos Beatrix: A költségvetés tárgyalásakor mindkét óvodára vonatkozóan 
elhangzott a létszám leépítés. A mostani előterjesztés nem hivatali nyomásra, hanem a 
testületek döntései alapján született. Nem kell elfogadni olyan előterjesztést, amit nem tart 
helyesnek a testület. Az oktatási törvény előírja, hogy két csoportra 2 óvodapedagógus 
szükséges. Ezzel kapcsolatban a testület hozhat ellenkező döntést. Nem hivatali ráhatásra 
készítettem az előterjesztést, hanem hozzászólások, megalapozott tárgyalások alapján. 3 
napos munkám fekszik benne. Legközelebb úgy tárgyaljon a testület, hogy más fontos 
dologgal is tudjak foglalkozni, felesleges munkát ne kelljen végeznünk a hivatalban. 
 
Ujváry Ferenc: Bánréve viszonylatban polgármester úr nevet is mondott a létszám leépítésre. 
Testületi döntés ezzel kapcsolatban nem volt, Sajópüspöki valahogy a saját részét február 28-
ig megmondja, hogyan rendezi. Nem áll össze bennem, hogy Bánrévének miért kellene erről 
döntést hoznia? 
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Révay István: Közös fenntartású intézmény van, közös testületi ülést kell tartani. Meg kell 
keresni azt, hogyan egészítjük ki a hiányt. Sajópüspöki vagy bánrévei létszámot csökkentünk? 
Közösen kell dönteni, honnan teremtjük elő a hiányt. A törvény előírásait kell biztosítani az 
óvodai létszámban. Gyerekek nem sérülhetnek, mindig ezt vallottam. Mi is honnan teremtjük 
elő a hiányt? Esetleg a hitelállományunkat emeljük? 
 
Ujváry Ferenc: Mindenkinek autonómiája van, saját döntését meghozhatja. Nem akarunk 
beleszólni, hogyan döntenek a hiány fedezetéről. Bánrévének elfogadott költségvetése van, 
szerepel benne a hiány. Ha most döntünk a létszám leépítésről, már nem az elfogadott 
költségvetésünk lesz.  
 
Kozma Lászlóné: Meglepődtem az előterjesztés elolvasásakor. Említve volt, hogy majd a 
bánrévei óvoda pedagógus létszámát csökkenteni kell, mert nem lesz elég a normatíva. De 
hogy máris csökkenteni kell, arról a pénzügyi bizottságon nem tárgyaltak. Egyeztetni 
természetesen kell Sajópüspökivel, hiszen közös fenntartású az intézményünk. Ha a bizottság 
feladatul kapta volna, hogy dolgozzák ki ezt, akkor alaposabb munkának kellett volna 
megelőznie. Sajópüspöki vállalja a hiány előteremtését, nem várhatja el Bánrévétől, hogy mi 
egészítsük ki a hiányát. Lehet, hogy félreértés történt.  
 
Henyecz Sándorné: Évek óta ráfizetéses az intézmény Sajópüspöki miatt? Ez az első év, hogy 
mínuszos lett a költségvetés. Amíg pluszt hozott, addig senki nem mondta, hogy ad nekünk 
vissza belőle. Bánréve ne fizessen Sajópüspökire, mi sem vennénk szívesen, ha fordítva 
lenne. Pluszt nem kaptunk, de a mínuszt természetesen fizessük. Tagintézmény vagyunk, a 
dologin kívül semmit nem rögzítettünk, hogy fizetnünk kellene.  
 
Hajdu Gábor József: Külön-külön mind igaz, ami most elhangzott, együtt azonban rumli az 
egész. Sajópüspöki tagintézmény, drasztikus létszám alakulások vannak. Ehhez hozzá kell 
nyúlni. Polgármester asszony nem adna egy fillért sem hozzá, hogy csökkenjen a mínusz. Az 
óvodáról van szó, volt korábban vita, de ezen túl vagyunk. A sajópüspöki tagóvoda vezetője 
elnézett egy létszámot, s tőlünk emelték le az összeget. Arról volt szó, hogyan lehet a 
költségvetést egyensúlyba hozni. Tettem egy javaslatot a testület elé, mert a bánrévei óvoda 
mínuszát csökkenteni kell. Csak Bánréve van a többcélú társulásban, ahol kinevezett 
dolgozókkal látják el a feladatot. Jelenleg az óvoda 2 csoporttal működik, ehhez 2 
óvodapedagógust ír elő a törvény. A javaslatomat nem kell elfogadni, ha nem akarják, de a 
hiányt valamiből fedezni kell, de a hitelünket is csökkenteni kell. Meggondolásra javaslom az 
előterjesztést. Közös fenntartású intézmény, közös döntést kell hozni. Ha nem tudunk 
megegyezni, az még rosszabb lenne, esetleg meg kell szűnnie a társulásnak. Rövid időn belül 
le fog csökkenni a sajópüspöki gyermek létszám 6-ra, vagy az alá, s akkor már nem fog tudni 
működni a tagóvoda. Tehát szakembert kell elküldeni, ha a testület is elfogadja. Nem kell 
Sajópüspökinek és Bánrévének sem létszámot csökkenteni, ha nem akarnak. Nem a feladatot 
finanszírozzák, hanem a gyerekekre kapjuk a normatívát. Vagy lehet, hogy a társulás 
megszűnik. 
 
Elekes Péter: 2 éves kortól fel lehet venni a gyermekeket óvodába, és már jár is egy 
pedagógus emiatt iskolába úgy tudom. Itt van az óvodavezető, választ tud adni. 
 
Ujváryné Szabó Erika: 2,5 éves kortól engedélyezi a törvény a gyermek felvételét az óvodába, 
ha megfelel az előírásoknak. Két év múlva lesz az, hogy 2 éves kortól felvehető a gyermek, 
olyan településen, ahol nincs bölcsőde, ha van férőhely és felvettünk minden óvodáskorú 
gyermeket.  
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Varga Zoltánné: Mindkét képviselő-testület elfogadta a költségvetés tárgyalásakor, hogy 
hitelből fedezik a hiányt. Ha létszámot csökkentenénk, az intézményi szinten csökkenti a 
bánrévei mínuszt is. El kell dönteni, hogy intézményi hiány, vagy tagintézményi hiány?  
 
Hajdu Gábor József: Intézményi hiányról beszélünk, mert közös. Leépítéssel realizálódna a 
dolog. Nem csak pedagógus plusz van, hanem hivatali plusz munka is. Egész jól mentek 
eddig az előterjesztések, ez most változik. Ha elálltok a csökkentéstől, akkor már állítjuk is ki 
a számlát, mert jubileumi jutalmat kell fizetni, és nincs rá fedezetünk.  
 
Révay István: Sajópüspöki a mi mínuszunkat akarja kifizetni hitelből. 
 
Tóth Csabáné: Február 28-ig felülvizsgálja a további működést. 3 évig megy a dolog, 
onnantól kezdve legyen majd a változás. 
 
Varga Zoltánné: Nem tudom, hogy mondjam másképp: Sajópüspöki a hiányt hitelből fedezi, 
máshonnan nem tudjuk.  
 
Tóthné Mustos Beatrix: A jubileumi jutalomra jogosult dolgozónak korábban közhasznú 
kinevezése volt, mely nem vehető figyelembe a közalkalmazotti jogviszonynál. Június 15-én 
fizethető csak ki részére a 426 ezer Ft, mely be van tervezve a költségvetésbe.  
 
Hajdu Gábor József: Nem javaslom elfogadni az előterjesztést, a döntést halasszuk el. 
 
Elekes Péter: Miért nem lehet most döntést hozni, miért kell elhalasztani? 
 
Ujváry Ferenc: Szerintem is most kell dönteni, nem halasztani. 
 
Hajdu Gábor József: Szavazásra teszem az előterjesztésben foglaltakat. 
 
Bánréve Község Képviselő-testülete 1 igen, 2 tartózkodás, és 6 ellenszavazattal a következő 
határozatokat hozta: 
 
22/2010.(II.24.) számú    Határozat 
Tárgy: Létszámcsökkentés a Napköziotthonos Óvodában  
Bánréve Község Önkormányzatának Képviselő–testülete a Napköziotthonos Óvoda 
létszámcsökkentésével kapcsolatos előterjesztést nem fogadta el. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Hajdu Gábor József polgármester 
 
23/2010(II.24.) számú Határozat 
 
Tárgy: Napköziotthonos Óvoda költségvetésének módosítása 
Bánréve Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Napköziotthonos Óvoda 
költségvetésének módosításával kapcsolatos, létszámcsökkentést érintő  előterjesztést nem 
fogadta el. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Hajdu Gábor József polgármester 
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Varga Zoltánné: Szavazásra teszem az előterjesztésben foglaltakat. 
 
Sajópüspöki Község Képviselő-testülete 4 nem szavazattal a következő határozatot hozta: 
 
27/2010.(II.24.) számú    Határozat 
Tárgy: Létszámcsökkentés a Napköziotthonos Óvodában  
Sajópüspöki Község Önkormányzatának Képviselő–testülete a Napköziotthonos Óvoda 
létszámcsökkentésével kapcsolatos előterjesztést nem fogadta el. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Varga Zoltánné polgármester 
 
28/2010(II.24.) számú Határozat 
 
Tárgy: Napköziotthonos Óvoda költségvetésének módosítása 
Sajópüspöki Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Napköziotthonos Óvoda 
költségvetésének módosításával kapcsolatos, létszámcsökkentést érintő  előterjesztést nem 
fogadta el. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Varga Zoltánné polgármester 
 
Több indítvány, javaslat nem merült fel, Hajdu Gábor József polgármester az ülést bezárta.  

 
 

K.m.f. 
Bánréve Község Képviselő-testülete részéről: 
 
 
 
Hajdu Gábor József          Tóthné Mustos Beatrix   
     polgármester                        jegyző  
 
Jegyzőkönyv hitelesítők: 
 
 
 
        Révay István                              Bán János 
       alpolgármester                           képviselő          
Sajópüspöki Község Képviselő-testülete részéről: 
 
 
 
Varga Zoltánné       Henyecz Sándorné 
  Polgármester                körjegyző 
Jegyzőkönyv hitelesítők: 
 
 
Tamás János        Reményi Lajosné 
   Képviselő              képviselő 
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